

2011 March 10

EHU is concerned over the case of Aliaksandr Atroshchankau

European Humanities University is concerned over the case of Aliaksandr Atroshchankau, a 3rd year student of International Law program.

On March 2, 2011 Aliaksandr Atroshchankau was sentenced to 4 years of imprisonment in the Frunzenski District Court in Minsk, Belarus.

Aliaksandr Atroshchankau had been kept in custody in the KGB jail since his arrest on December 20, 2010 and charged with committing a crime under Article 293 of the Criminal Code (organization of riots).

Mr. Atroshchankau was a spokesman for Belarusian presidential candidate Andrei Sannikov during the presidential election campaign in Belarus in 2010. He had been a spokesman for European Belarus civil campaign and also has worked as a journalist for *charter97.org* for many years. He has been recognized as prisoner of conscience by Amnesty International.

<http://en.ehu.lt/news/news/0019644/>

ЕГУ обеспокоен судьбой Александра Отрощенко

Европейский гуманитарный университет обеспокоен судьбой Александра Отрощенко, студента третьего курса, программы «Международное право».

2 марта 2011г. решением суда Фрунзеского района г. Минска, РБ Александр Отрощенко приговорён к четырём годам лишения свободы.

А. Отрощенко был помещен в СИЗО КГБ 20 декабря 2010г. и обвинён по статье 293 УК РБ (организация и участие в массовых беспорядках).

Во время избирательной кампании Александр Отрощенко работал пресс-секретарем кандидата в президенты Беларуси Андрея Санникова. До этого журналист был пресс-секретарем гражданской кампании «Европейская Беларусь» и многие годы работал журналистом сайта <charter97.org>.

Правозащитная организация «Международная амнистия» признала А. Отрощенко узником совести.

EHU susirūpinęs Aliksandro Atroščankos likimu

Europos humanitarinis universitetas susirūpinęs Tarptautinės teisės programos III kurso studento Aliksandro Atroščankos likimu.

2011 kovo 2 d. Frunzės apygardos teismas Minske nuteisė Aliksandrą Atroščanką ketveriems metams kalėti.

Aliksandras Atroščanka buvo laikomas KGB kardomajame izoliatoriuje nuo jo arešto 2010 m. gruodžio 20 d. ir jis yra kaltinamas pagal kriminalinio kodekso 293 straipsnio 2 paragrafą dėl masinių riaušių organizavimo ir dalyvavimo.

Prezidentinės kampanijos Baltarusijoje metu P. Atroščanka buvo kandidato į Baltarusijos prezidentus Andrejaus Sannikovo spaudos atstovu. Jis taip pat buvo spaudos atstovu pilietinės kampanijos Europietiška Baltarusija ir paskutinius 10 metų dirbo internetinės svetainės *charter97.org* žurnalistu.

Tarptautinė žmogaus teisių gynimo organizacija *Amnesty International* pripažno jį sąžinės kaliniu.
